

Title (en)

Air-conditioning device for rail coaches.

Title (de)

Einrichtung zum Klimatisieren von Reisezugwagen.

Title (fr)

Dispositif de climatisation de voitures ferroviaires.

Publication

EP 0115059 A2 19840808 (DE)

Application

EP 83113030 A 19831223

Priority

DE 3302423 A 19830126

Abstract (en)

In a device for air conditioning the passenger compartments of rail coaches by feeding in prepared air via at least one channel (3) extending in the roof space of the coach length, the passengers are largely prevented from being troubled by expelled air by the pairing of air inlet openings (5) with air suction openings (8) in a roof-mounted position in such a way that after a circulation of feed air which began at the roof in the passenger compartment and rotates into the room, exhaust air can finally be drawn off again at the roof into a circulating air return line (9). <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einer Einrichtung zum Klimatisieren des Fahrgasträumes von Reisezugwagen durch Zuleiten von aufbereiteter Luft über wenigstens einen im Dachraum der Wagenlänge nach sich erstreckenden Kanal (3) wird eine Belästigung der Fahrgäste durch Blasluft weitgehend ausgeschlossen durch die Paarung von Luftteinblasöffnungen (5) mit Luftabsaugöffnungen (8) in dachseitiger Positionierung derart, daß nach einem im Fahrgasträum dachseitig begonnenen, raumeinwärtsdrehenden Kreislauf von Zuluft letztlich wieder dachseitig Abluft in eine Umlufrückführung (9) abführbar ist.

IPC 1-7

B61D 27/00; B60H 1/00

IPC 8 full level

B60H 1/00 (2006.01); **B61D 27/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

B61D 27/0018 (2013.01)

Cited by

CN103003149A; CN104228863A; CN115123328A; CN104554314A; FR3107877A1; EP0292033A3; DE102016208809A1; DE19521192A1; US6070369A; DE19521192B4; EP0222340A3; US4742692A; US2015344045A1; US10370008B2; WO2011133603A3; US9334054B2; WO2022267439A1

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)

EP 0115059 A2 19840808; EP 0115059 A3 19840905; DE 3302423 A1 19840726; JP S59192663 A 19841101

DOCDB simple family (application)

EP 83113030 A 19831223; DE 3302423 A 19830126; JP 1112384 A 19840126